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Slovo starosty

Informace z radnice

VÁŽENÍ OBČANÉ,
 

srdečně vás zdravím na počátku léta, které doufám bude po všech 
stránkách pro nás vlídné. Ať co se týká počasí, tak na úrovni občanského 
a komunálního života.

Na jaře se každoročně rozbíhají investiční aktivity a nejinak je tomu i v roce 
letošním. V dubnu byla spuštěna akce na rozšíření sportovních kapacit na 
území města. V areálu SK Smiřice dochází k rozšíření stávajících dvou 
antukových kurtů tak, aby jejich doběhy byly komfortnější. Zároveň je 
přistavován kurt třetí. Tyto kurty by měly sloužit volejbalu, nohejbalu 
a v neposlední řadě pomohou mládežnické základně tenisového oddílu.
Jako další etapa rozvoje sportovišť startuje výstavba fotbalové 
tréninkové plochy s umělou trávou rovněž v areálu SK Smiřice. Toto hřiště 
by mělo prioritně sloužit mládežnické základně fotbalového klubu. V době 
mimo tréninky SK Smiřice poskytne hřiště útočiště dalším zájemcům 
o kopanou z řad veřejnosti.

Město rovněž převzalo do majetku nové údržbové vozidlo, na kterém 
probíhá zaškolování pracovníků města. Vozidlo BOCDOR disponuje 
zametací nástavbou, zalévací nástavbou, má k dispozici i nástavbu na 
zimní údržbu a kontejner na převoz materiálu. Vozidlo bude sloužit 
především pro letní i zimní údržbu komunikací a zalévání vegetace.
Z rozpočtu města bylo v letošním roce na podporu spolkových 
a neziskových organizací schváleno radou města a zastupitelstvem 
města 1.200.000 Kč. 

Město nastartovalo projektovou přípravu rekonstrukce polní cesty 
s označením VC 6, která umožní propojení obcí Rodov, Holohlavy a Smiřice 

PLÁNOVANÉ AKCE V 1 POLOVINĚ ROKU 2024
 

Vážení spoluobčané,

rád bych Vás informoval o akcích, které byly naplánovány na 1. pololetí 
letošního roku:

1) Na základě žádosti lékařů zdravotního střediska ve Smiřicích byly 
v měsíci dubnu 2024 instalovány klimatizace do ordinací, čímž by se měly 
zlepšit prostředí a pracovní podmínky jak lékařů, tak i pacientů.

pro pěší a cyklisty. Tato akce probíhá ve spolupráci s obcí Holohlavy 
a ŘSD.

V těchto dnech se zároveň dokončuje projektová dokumentace 
rekonstrukce bývalého pivovaru. Rekonstrukce budovy bývalého pivovaru 
je odhadována na zhruba 100 mil. Kč. Dalších několik desítek miliónů 
korun si vyžádá rekonstrukce nádvoří. Parkovací místa pro celý areál pak 
budou spolu�nancována jednotlivými vlastníky objektů zámeckého 
areálu. Město v tomto směru usiluje o dotaci především v té části 
rekonstrukce, která se dotýká energetiky. Je třeba si uvědomit, že tato 
rozsáhlá rekonstrukce bude vyžadovat bankovní úvěr. Město však 
především díky svým rozvojovým projektům a jejich každoročním příjmům 
může tento projekt u�nancovat. V objektu bývalého pivovaru by měla 
vzniknout restaurace, turistická ubytovací kapacita a wellness.
Poslední aktuálně připravovanou akcí je rozšíření kapacit pro umístění 
předškolních dětí. Dvě nové třídy dětské skupiny by měly dle stavebního 
povolení vzniknout na části zahrady MŠ Smiřice. Začít sloužit by mohly od 
ledna 2025. Zvětšila by se tak kapacita stávající dětské skupiny a uvolnilo 
by se po ní místo v budově bývalých jeslí, které by využila MŠ pro navýšení 
kapacity.

V tuto chvíli je to aktuálně celkem vše, a tak mi dovolte popřát vám všem 
pohodové léto a dětem hezké prázdniny.

Bc. Luboš Tuzar
starosta města

2) V průběhu měsíce května a června 2024 se realizuje rozšíření dvou 
volejbalových kurtů na tři víceúčelové kurty (tenis, volejbal a nohejbal) na 
fotbalovém stadionu ve Smiřicích. Zároveň se zahajuje výstavba nové 
tréninkové plochy pro fotbalisty s umělým povrchem v zadní části 
fotbalového stadionu.

Ing. Petr Filip
vedoucí odboru správy majetku a ŽP

Tři nové víceúčelové kurty už se rýsují.
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Zprávy z matriky

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
 

Dne 2. března 2024 se v Erbovním sále ve Smiřicích konalo vítání občánků 
města Smiřice a obce Holohlavy, kterého se zúčastnily děti:

Antonín Šimek, Sebastian Kněžour, Christian Sehnal, Ella Košková, Lilien 
Pleskot, Medie Dvořáčková, Matyáš Marko, Ema Benešová a Iveta 
Jirešová.

Děti byly zapsány do Pamětní knihy. Příští vítání občánků se uskuteční 
na podzim 2024.

 

 

SŇATKY
 

19.01. Erbovní sál Vasyl Olehovyč Pokydanec, Ukrajina
  Anastas�a Andr�ivna Kybyš, Ukrajina

02.02. Erbovní sál   Jan Prokš, Holohlavy
     Barbora Zezulková, Holohlavy

02.02.  Erbovní sál            Petr Tesařík, Smiřice, část Rodov
                 Tereza Krejčová, Smiřice, část Rodov

01.03. Erbovní sál   Petr Jireš, Smiřice
     Iveta Felbrová, Holohlavy
     
30.03. Erbovní sál   Petr Klčo, Hradec Králové
     Alena Slezáková, Hradec Králové

19.04. Erbovní sál   Miroslav Fousek, Smiřice
     Adéla Kolouchová, Smiřice

20.04. Erbovní sál   Jan Kocourek, Smiřice, část Rodov
     Šárka Minyuková, Smiřice, část Rodov
 

Všem novomanželům upřímně blahopřejeme.

 

Z NAŠICH ŘAD ODEŠLI
 

prosinec   Stanislava Vebrová, Milan Cvikel, Jiří Řízek, Václav Knejp
leden       Zdeněk Košek, Anna Rohlenová, Zdeněk Marek   
únor       Božena Pourová, Marie Duchoňová
březen       Eva Zemková, Helena Smetanová, Pavel Rousek
duben       Danuška Bejčková, Miluše Kroupová
květen       Milan Kabakčiev, Radek Műller, Zdeněk Rol, Albína Dunasová, 
       Petr Cvejn, Alena Pecinová

Děkujeme všem za poskytnutí souhlasu se zveřejněním zde uvedených 
údajů do společenské rubriky.

Etela Koldrtová, matrikářka

VZPOMÍNÁME
 

Dne 16. 5. 2024 uplynulo 25 let od úmrtí naší 
maminky Anny Munzarové, která celý svůj život 

spojila se Smiřicemi.

S láskou vzpomínají dcery Helena a Marcela 

s rodinami.

 

Dne 27. 6. 2024 uplyne 20 let, co nás opustil 

pan Stanislav Rolf ze Smiřic. 

Stále s láskou vzpomíná rodina.

 

Dne 19. května by oslavil 80. narozeniny drahý 

manžel, tatínek a dědeček pan Jan Gužik.

S láskou stále vzpomínají manželka, děti 

a vnoučata.

ŽIVOTNÍ JUBILEA
 

80. narozeniny oslavili:
leden     Marcela Havlíčková
únor     Oldřiška Rabasová, Jiří Ševčík, Vladimír Hlaváček, 
     Jana Andrejsová
březen     Josef Víšek
duben     Ivo Bozner, Jana Martinů, Štefánia Stojanová
květen     Marie Hanušová

85. narozeniny oslavili:
leden     Miluše Beránková, Miloš Dvořák
únor     Karel Cejnar
březen     Zdeňka Trmalová
duben     Květa Urlichová

90. narozeniny oslavila:
březen     Věra Košková

95. narozeniny oslavila:
duben     Helena Slavíková



Ze života základní školy Smiřice Fotoreportáž

Přes Smiřice se stěhovala do cukrovaru v Českém Meziříčí pračka na řepu

O víkendu 23. a 24. března se na cestu z cukrovaru v Dobrovicích vydala souprava dlouhá 54 a široká 5,3 metru.
Nadměrný náklad tvořila téměř dvousettunová obří pračka na řepu. Na snímcích je zachycen průjezd nákladu Smiřicemi.
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Zprávy z Obecního úřadu Holohlavy

Nastaly nám nové časy…

HOLOHLAVSKÁ NÁVES
Všichni si zajisté pamatujeme loňský a předloňský rok, který se nesl ve 
znamení „lehkých“ komplikací při pohybu na naší návsi. Těm je snad již pro 
letošní rok konec. Naše náves již byla dokončena a celé „veledílo“ tak 
začíná pomalu sloužit účelům, pro které bylo zhotoveno. Kolemjdoucí si 
tak budou moc do syta vychutnat pohled na nové hodiny na staré 
trafostanici, které tak dodaly návsi ráz, který zde po léta chyběl. Pro naše 
nejmenší je zde vodní koryto s mlýnskými koly, které se po napumpování 
vody roztočí ať už silou vlastní, nebo dodanou. Děkuji všem pracovníkům 
zhotovitele �rmy Bagrunc s. r. o. za přebudování celého prostranství do 
nynějšího vzhledu, nelze opomenout ani řemeslníky z obce, kteří se na 
budování stavby podíleli – pánům Jaroslavu Kratěnovi, Martinu Minaříkovi, 
Ondřeji Brandejsovi a Ing. Ladislavu Schillerovi. Velký dík patří zejména 
ateliéru ZALUBEM, který celý prostor navrhl. Osobně jsem velmi rád, že se 
i v dnešní době najde v malé obci tolik šikovných lidí, kteří se nebojí práce 
a přiloží ruku k dílu.

PARK U MŠ
Jakožto náves dostala nový tvar, tak i v parku v letošním roce nastanou 
změny. V plánu pro letošní rok je rekonstrukce dětského hřiště, které si to 
jistě zaslouží. V plánu je vybudování nových herních prvků a částečná 
rekonstrukce těch stávajících. Nebudu zatím v dopředu prozrazovat, jaké 
nové herní prvky to budou, jelikož v době uzávěrky zpravodaje ještě nebyla 
rekonstrukce realizována. V průběhu letních měsíců bychom se měli 
všichni již nového hřiště dočkat. Dohlížet na vše bude náš MNICH, kterého 
do torza otráveného, téměř stoletého dubu vyřezal pan Miroslav Kříž.  Po 
letních prázdninách bude ještě v plánu dát novou tvář altánu v parku, 
takže práce bude ještě dost.

JARNÍ ÚDRŽBA ZELENĚ
Letošní péče o obecní zeleň byla vidět zejména v parku u MŠ a v kaštanové 
aleji. Zajisté si každý všiml, že byl pokácen téměř stoletý dub, který byl 
v loňském roce otráven. Na jeho památku bylo ponecháno torzo, do 
kterého byl zvěčněn symbol naší obce – mnich, kterého máme v erbu. 

Celé dílo nám do něj vyřezal pan Miroslav Kříž, kterému tímto děkuji za 
vytvoření něčeho, co dá parku punc originality. Zbytek použitelného 
kmene byl darován obci Habřina, která se rozhodla použít zbytek stromu 
na něco originálního.

Odbornou péči si letos vyžádala kaštanová alej vedoucí od hřbitova 
k rybníku. V loňském roce zde došlo k pádu několika větví ze stromů. 
Z důvodu bezpečnosti bylo navrženo tři stromy pokácet a na zbylých 
provést zdravotní řezy a úpravu korun. Na první pohled se zdravotní stav 
zdá býti v pořádku, ale při detailnějším pohledu je znát jejich stáří a hlavně 
napadení hnilobou. Dřevo z těchto stromů bude připraveno na prodej 
v průběhu podzimních měsíců.

Z důvodu nutnosti provedení probírky a vytěžení suchých stromů 
v obecním lese na Chloumku, bylo zastupitelstvem obce rozhodnuto 
o vytěžení tohoto porostu. Část vytěženého dřeva poslouží jako kůly na 
oplocenky. Zbytek bude použit na prodej.

ÚDRŽBA OBCE
Ačkoliv se to nezdá, údržba veřejných ploch je velmi náročná a nákladná. 
Zejména v zimním období bylo vynaloženo značné množství �nančních 
prostředků na údržbu veřejných ploch. Budu mluvit sice proti svému 
přesvědčení, ale jakkoliv jsem odpůrce používání soli na údržbu chodníků 
a cest, musím konstatovat, že je její účinek nejefektivnější. Letošní zima 
byla pro naši novou komunální techniku první sezonou, kdy ji bylo možné 
naplno otestovat. Technika jako taková svoji roli zvládla bez chyb. Co se 
ale jevilo jako značný problém, bylo špatné parkování vozidel na 
chodnících a na silnicích. Bezohlednost některých majitelů vozidel 
neulehčila vyhrnování a zametání sněhu práci ani o píď.  Prosím proto 
všechny obyvatele naší obce, aby zejména v zimním období parkovali svá 
vozidla na svých pozemcích a ulehčili tak pohyb a provoz ostatních 
účastníků silničního provozu, ale zejména však pracovníkům obce, kteří 
tak nemohou vykonat to, co jim nařizuje legislativa.

V letošním roce bylo rozhodnuto o vyčištění požární nádrže. Nádrž se 
značnou dobu nečistila a bylo tak učiněno po cca 10 letech. Celou akci 
započalo vypuštění vody a výlov ryb. Akci si vzalo pod svou patronaci 
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varianta, která bude zaručovat bezpečný pohyb pěších podél stávající 
silnice I/33. Pokud by někdo chtěl tuto studii vidět, může tak učinit u nás 
na obecním úřadě. Není sice ještě přesně dán termín realizace celé 
stavby, důležité však je, že všechny čtyři strany – obec Černožice, obec 
Holohlavy, ŘSD a KHK jsou ochotni celou stavbu realizovat. Myslím si, že 
se všichni těšíme, až bude tato stezka hotova! 

SLOVO ZÁVĚREM
Všem obyvatelům naší obce přeji poklidné letní prázdniny. Zejména 
rodičům dětí navštěvujících naší mateřskou školu. Jako otec tří dětí vím, 
jak je někdy „složité“ vymyslet a nakombinovat hlídání dětí. A pokud 
budete mít čas a chuť, můžete př�ít si pozitivně zazevlovat k nám na 
novou náves a jen se tak dívat, jak plyne čas…  :)

Jan Hovorka, starosta obce

Rybářství Holohlavy a členové rybářského kroužku pod vedením Martina 
Nasvetra a Martina Cepla. Vylovit se podařilo několik desítek ryb, 
nechybělo ani pár žabiček. Poděkování patří zejména členům SDH 
Holohlavy. Jmenovitě p. Radislavu Richterovi, Milanu Paliarikovi, Petru 
Michalčíkovi, Jakubu Charvátovi, Martinu Jakubcovi a Nikole Prokopové. 
Z počátku se zdálo, že se nános bahna, kterého bylo požehnaně, nepodaří 
odstranit. Díky technice a obětavosti všech zúčastněných se celá nádrž 
podařila vyčistit ještě před odpoledním odbíjením hodin na našem 
kostele. Do nádrže bude po napuštění vysazena nová násada, kterou obec 
dostane jako sponzorský dar od Rybářství Holohlavy.

REKONSTRUKCE MŠ HOLOHLAVY
Na letošní rok je naplánována rekonstrukce naší mateřské školy. V plánu 
je rozšíření o jednu třídu. Tím pádem se kapacita dětí navýší až na 88 dětí 
a bude tak moci uspokojit potřeby nejenom občanů zdejších, ale 
i z nedalekého okolí. Tato akce bude spojena i s částečnou rekonstrukcí 
střechy, na které je v plánu výměna střešní krytiny, oprava vazby a dalších 
nutných částí, které si to po téměř 90 letech žádají. Z tohoto důvodu 
prosím omluvte delší termín uzavření v období letních prázdnin. Na 
rozšíření naší školky se podařilo získat dotaci od Královéhradeckého 
kraje, za což si dovolím touto cestou vedení našeho kraje poděkovat.

LÁVKA U RYBNÍKA
Začátkem roku nastalo opět jednání o rekonstrukci stezky pro pěší 
u rybníka. Spojení sil se starostou sousedních Černožic p. Pavlem 
Beránkem začíná nést své ovoce. Společná jednání s ŘSD a Králové-
hradeckým krajem jsou směřována tak, že KHK za�nancoval vypracování 
technické studie u �rmy MDS projekt. Vybrána byla nejschůdnější 

Ráda bych se vrátila ještě do času předvánočního. Na začátek prosince 
byl v plánu dětský karneval. Podle počtu přihlášených se nedalo dělat nic 
jiného, než akci zrušit – 7 (slovy sedm) dětí je vážně málo.

V adventu jsme pokračovali rozsvěcením lípy. Vše proběhlo podle již 
standartního scénáře, ale svoji návštěvou a slovem nás tentokrát poctil 
pan farář Andrzej Deniziak z farnosti Holohlavy. Taky byla možnost vhodit 
do označené schránky svůj dopis Ježíškovi. Pošta na Božím Daru jej 
orazítkovala a zaslala na vyznačenou adresu. 

Dne 5. prosince se rozešly tři Mikulášské družiny za cca 65 dětmi do rodin 
a dalšími, kteří čekali na ulici. Firma TROTINA Auto i tentokrát 
zorganizovala průjezd alegorického auta s vlekem. Byla to nádherná 
podívaná na peklo a svatého Mikuláše s družinou. Děkujeme.

Po dlouhé době jsme také uskutečnili za souhlasu diecéze Hradec Králové 
vánoční bene�ční koncert v našem kostele sv. Jana Křtitele. Př�ít jste 
mohli všichni, vstupné bylo dobrovolné. Nathaniel Filip zpíval šansony 
a slavné melodie. Výtěžek z dobrovolného vstupného byl použit, na přání 
pana faráře, v kostele k výměně žárovek za úsporné.

S nástupem jara byla v rodině Rejentových velká společenská událost. 
Naše spoluobčanka paní Marie Rejentová oslavila 5. března krásných 
100 let života. Ke gratulantům se za obec připojil pan Malínský a současný 
pan starosta Jan Hovorka. 

Na začátku dubna již tradičně pod taktovku paní Štréglové proběhla burza 
dětského oblečení a hraček. Dvacet maminek přebralo šatníky a botníky 

Společenský život v Holohlavech

a s nepotřebnými věcmi dorazilo k prodeji do Stravovacího zařízení obce. 
Částky za trička, kalhoty nebo boty byly spíše symbolické, a přesto se 
prodalo za cca 8 700 Kč. 

V dubnu ještě proběhlo setkání s režisérem Tomášem Magnuskem 
a českou komičkou, televizní novinářkou, publicistkou a moderátorkou 
paní Zuzanou Bubílkovou, přezdívanou Bubu. Stravovací zařízení obce se 
zaplnilo, připravené občerstvení a minichlebíčky chutnaly nejen hostům. 
Návštěvníci se sjeli z okolních obcí, ale i z Hradce Králové. 

Konec dubna byl ve znamení pálení čarodějnic. V letošním roce si 
mateřská školka připravila program pro děti se soutěžemi v zrekon-
struovaném parku v sousedství MŠ. Plánovaný lampionový průvod se 
potom vydal směrem k našemu novému místu. Snad to zde, z pohledu 
našeho spoluobčana, bude vše v pořádku. Na louce byla navršená 
hromada větví ze stromů v parku a další větve z ořezů v obci. Hasiči se 
starali o občerstvení a bezpečnost u ohně. Připraven byl i malý ohníček na 
opékání vuřtů. Počasí a hlavně vítr byl příznivý, oheň hořel z našeho 
pohledu víc, než je výška černožického komínu. Kdo vydržel až do 
pozdních hodin, a bylo vás hodně, určitě slyšel krásný zvířecí koncert 
z místních tůní.

Hrochová Iveta

foto Přemek Andrýs

foto Přemek Andrýs
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JARNÍ OKÉNKO DO SMIŘICKÉ ŠKOLKY

Naší školkou zní jarní písně a malí umělci ztvárňují svým osobitým 
způsobem probouzející se přírodu. Zimní vládkyni Moranu jsme 
vyprovodili a po řece Labi poslali do zimní říše, abychom si mohli dosyta 
užívat krásy jarní přírody. 

Ale nyní nahlédneme trochu zpět na začátek nového roku, kdy nejstarší 
děti vyrazily vlakem na výlet do Městského muzea v Jaroměři. Děti byly 
provedeny zajímavým programem Od Martina po Tři krále. Své poznatky 
předškoláčci zúročili při programu k svátku Tří králů a koledami potěšili 
děti na ostatních třídách.

Chladný únor jsme si zpestřili tvořením v karnevalovém duchu. Děti i paní 
učitelky společně nazdobily třídy a vyvrcholením bylo pořádání tradičního 
a vytouženého karnevalu s přehlídkou kostýmů. Karnevalové radovánky 
se neobešly bez soutěží, tance, ale i sladkých odměn.

Během zimního období za námi př�eli divadelní umělci, například Ivana 
Lhotáková s příběhem Zimní radovánky veverky Zrzečky a Divadlo 
Pernštejni s pohádkou V říši skřítků, víl a obrů. Hudební pohádka 
Princezna Zpěvanka v podání Divadla Jany Hruškové dětem připomenula 
krásu a moudrost lidových písní. Do cirkusového prostředí jsme se 
podívali s pohádkovým pásmem, kde mladý umělec předváděl různé 
kejkle a děti udivil svým mimořádným artistickým umem. Z Vysokého 
Mýta za námi př�elo Divadlo Di s pohádkou O Šípkové Růžence. 

Když už nám jaro ťukalo na okna, tušili jsme, že je ten pravý čas, aby se 
naši nejstarší kamarádi pomalu připravovali na další etapu života. 
S radostí jsme uvítali pozvání na návštěvu do Základní školy ve Smiřicích. 
Vstřícné paní učitelky nás provedly výukou v prvních třídách. Děti si 
prohlédly prostředí školy a navštívily družinu. Děti ze základní školy 
připravily pro malé kamarády vlastnoručně vyrobené dárky, které je velmi 
potěšily.

Do mateřské školy jsme letos poprvé pozvali paní učitelky a děti 
z mateřské školy z Číbuze. Setkání bylo příjemné, návštěva si prohlédla 
naši školku, vyměnili jsme si vzájemně několik poznatků a děti si 
vyzkoušely učební pomůcky, které ještě neznají.  

V rámci plnění minimálního preventivního programu se uskutečnil v naší 
mateřské škole program Policie ČR. Děti byly zábavnou formou poučeny 
o bezpečném chování v různých životních situacích. Navštívili jsme 
s dětmi i hasiče, kteří si pro nás připravili hravý vzdělávací program. 

Abychom byli zdraví a zdatní, tak po celý rok obohacujeme naše pohybové 
činnosti o velmi rozmanitý a všestranný program Se Sokolem do života. 
Děti ze dvou nejstarších tříd navíc absolvují plavecký výcvik pod vedením 
SK Vlnka v Hradci Králové. 

Z oblasti polytechnického vzdělávání se předškolní děti průběžně po celý 
školní rok věnují programu Malá technická univerzita. Současným 
tématem je výroba energie. Děti v lekcích mimo jiné zdokonalují svou 
manuální zručnost při konstruktivních hrách s legem, rozvíjejí 
komunikační dovednosti, prostorovou orientaci, představivost a logické 

myšlení.  V rámci vyššího propojení s praxí jsme zařadili výlet na „Hučák“ 
do Hradce Králové. Děti si prohlédly nejen technicky, ale i umělecky 
zajímavou stavbu vodní elektrárny s turbínovou stanicí, nový most a jez.

Jarní ekologická pohádka v podání slečny Anety Vavřinkové uvedla děti do 
povědomí o nutnosti ochrany přírody. Na ekologickou otázku jsme 
navázali dopoledním programem Hledání pokladu ke Dni Země.  Koncem 
dubna si děti užily Čarodějnického reje, kde ve svých strašidelných 
kostýmech absolvovaly sportovně zaměřenou čarodějnickou školu na 
školní zahradě. V květnu se děti seznámily prožitkovým způsobem 
s ekologickým programem Krtek v hlíně.

Ani letos nesmí ve školce chybět zvířecí kamarád, a tak jsme si pozvali 
paní Alenu Smolíkovou a její Psí show.

Jelikož nás celý školní rok provází téma vesmíru, tak jsme naplánovali 
školní výlet do hvězdárny. Naši nejmladší kamarádi zavítali do 
královéhradeckých lesů, kde si prohlédli pohádkovou stezku.

A když je řeč o nejmenších, tak nemohu opomenout akci Dne otevřených 
dveří školky, kdy se noví malí uchazeči dostavili v hojném počtu a společně 
si se svými rodiči prohlédli prostory naší školky a pozeptali se na vše, co je 
zajímá. 

Pro obohacení školního vzdělávacího programu jsme zařadili několik 
exkurzí. Děti navštívily místní čističku odpadních vod, zahradnictví, 
lékárnu, knihovnu a Střední školu řemeslnou v Jaroměři. Předškoláčci 
v rámci spolupráce se Střední školou služeb, obchodu a gastronomie jeli 
do Hradce Králové sázet jahody.

Čeká nás ještě společné fotografování tříd a velmi se těšíme na program 
Roztančená školka, při kterém se děti stanou aktéry tanečního muzikálu 
na naší školní zahradě.

V rámci spolupráce s rodiči proběhne ke konci roku tradiční zahradní 
oslava. Tentokrát máme naplánované Sluníčkové odpoledne s vesmírným 
tanečním vystoupením dětí. Zahradu, jako přírodní ateliér, budou zdobit 
výtvory dětí a jejich rodičů, jak jinak než na téma Vesmír. Děti si také 
zasoutěží a nakonec obdrží vesmírné odměny a nanuk.

Na samém sklonku roku se rozloučíme s letos početnou skupinou 
předškoláčků, kteří budou pasováni na školáky. Poté se dveře školky na 
čas uzavřou, abychom si užili letní radovánky a s radostí se opět shledali 
v novém školním roce. 

Závěrem našim čtenářům za celý kolektiv mateřské školy přejeme 
radostné letní dny a do dalších dnů splněná přání. Protože jeden moudrý 
muž řekl:

„Když něco opravdu chceš, celý vesmír se spojí, abys to mohl uskutečnit.“
brazilský spisovatel Paulo Coelho

Bc. Pavlína Drabiková

Mateřská škola Smiřice
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Ze života základní školy SmiřiceZprávy z mateřinky v Holohlavech

ZAČÁTEK NOVÉHO ROKU A KONEC ZIMNÍHO OBDOBÍ
Nový rok jsme zahájili tradičním svátkem Tří králů, který probíhal celý 
týden jako projekt a nechyběl ani tříkrálový průvod po obci. Od ledna se 
začalo jezdit na oblíbené plavání do plaveckého bazénu ve Všestarech. 
Také se podařilo několikrát vytáhnout pekáče a sáňky díky slušným 
sněhovým podmínkám a plně jsme si mohli užít sněhové radovánky na 
školní zahradě. V únoru nás navštívil kouzelník Reno a před jarními 
prázdninami jsme uspořádali karneval pro děti. Poslední týden v únoru 
předškolní děti, které letošní školní rok ukončí docházku nástupem do 
základních škol, navštívily ZŠ Smiřice a seznámily se s prostředím 
a třídami základní školy. Nechyběla návštěva školní družiny. Od podzimu 
se naplánoval na měsíc březen lyžařský výcvik, ale sněhové podmínky byly 
tak špatné, že se nakonec zrušil. Uvidíme příští rok, snad nám vyjde 
uskutečnit poprvé tzv. lyžocvik a sníh vydrží na horách po celé zimní 
období.

NOVÁ VENKOVNÍ UČEBNA
Díky rychlému odchodu sněhové nadílky se mohlo začít pracovat na 
zbudování venkovní učebny na školní zahradě. Mohli jsme využít prostor, 
kde dříve stály břízy, který navazuje na domeček pro venkovní hračky. 
Břízy se musely po mnoha letech z důvodu špatného stavu pokácet, 
jelikož byly nebezpečné pro děti. 

JARO NÁM ZAŤUKALO NA OKNA
V březnu nás navštívilo Divadlo u staré herečky s pohádkou Zvířátka 
a loupežníci. Třídy Berušky a Sluníčka navštívily Městskou knihovnu ve 
Smiřicích. Počasí bylo velmi proměnlivé, proto jsme se chystali o�ciálně 
přivítat jaro, vynesli jsme Moranu a poslali jsme ji se zimou po Labi ve 
Smiřicích, aby zima odešla a konečně přišlo jarní počasí. Svátek jara – 
Velikonoce se neúprosně blížil. Uspořádali jsme pro děti s rodiči „Cestu 
velikonočního zajíčka“ s několika stanovišti s různým zaměřením – na 
manuální zručnost, pohybovou dovednost, logické myšlení, hmatovou 
dovednost atd. Po splnění všech stanovišť děti dostaly malý balíček za 
odměnu. Po velikonočních svátcích nám přišlo zahrát loutkovou pohádku 
O neposlušných kůzlátkách divadlo Kozlík. Další akcí byla návštěva 
ilustrátora Adolfa Dudka v mateřské škole. Jako vždy se pobavily děti 
i paní učitelky. Zde je zábava zaručena!!! Předposlední týden v dubnu jsme 
měli promítání ve sférickém kině mořský svět a nejstarší děti vesmírný 
svět. Konec dubna se ukončil čarodějnicemi. Celý den si mohly děti 
zpestřit v čarodějnických kostýmech a dopoledne je čekalo plnění úkolů 
na stanovištích. V podvečer jsme přichystali pro veřejnost (děti s rodiči) 
disciplíny v parku, kde děti po splnění čekala sladká odměna. Bylo to 
i o vzájemné spolupráci dospělí + děti, starší děti zvládaly disciplíny samy. 
Po ukončení první části v parku se dovedl lampionový průvod k hranici. 
Hasiči zde připravili stánek s občerstvením a byla možnost opéci si buřta. 
Touto akcí se ukončil měsíc duben a vstoupili jsme do května. Dne 15. 5. byl 
Den rodiny, který si odpoledne užili děti i rodiče na školní zahradě 
libovolným tvořením na trička a výrobou zápichu rodiny z čtvrtky 
a těstovin. Počasí se vydařilo a účast byla velká. Druhý den děti za odměnu 
čekalo divadelní maňáskové vystoupení O koťátku. Při dopravním týdnu 
v mateřské škole jsme navštívili hasičárnu v Holohlavech a prohlédli si 
vybavení i vozový park. Konec května jsme uzavřeli dětským dnem na 
sportovním hřišti v Holohlavech. Děti se zde mohly vyřádit ve sportovních 
disciplínách.

LÉTO PLNÉ OČEKÁVÁNÍ
Nejvíce se všechny děti těší na výjezd autobusem mimo obec. Naplánovali 
jsme výjezd první týden v červnu na Kunětickou horu, kde bude 
v prostorách hradu probíhat divadelní představení pohádky. Děti si prož�í 
návštěvu hradu a kolem nich budou pohádkové postavy. V polovině 
června se rozloučíme s předškoláky vystoupením a předáme šerpy 
k ukončení docházky do mateřské školy. Tato událost bývá hodně 
emotivní hlavně pro rodiče, ale děti se často těší na změnu v jejich životě 
a vstup do nového prostředí základní školy. 

Na konci školního roku jsou děti a dospělí natěšeni na prázdniny a dobu 
dovolených k nabrání dalších sil do dalšího období. U nás budou odpočívat 
jen děti, jelikož nás čeká náročné léto díky velké rekonstrukci budovy 
(výměna střešní krytiny + rekonstrukce vnitřního prostoru pro zvýšení 
kapacity 4. třídy). Práce by měly být ukončeny na konci srpna. Našim 
přáním je, aby vše probíhalo, jak má a nám se povedlo otevřít od října další 
4. třídu s 20 dětmi. Aktuální informace budou na webových stránkách 
mateřské školy. 

Tímto přeji Vám čtenářům klidné letní prázdniny, vydařenou dovolenou, ať 
Vám vyjde podle představ, a hlavně bezproblémový a šťastný návrat do 
domovů ze všech cest.

Bc. Gabriela Baluchová
ředitelka mateřské školy 
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PRACOVNÍ ČINNOSTI – DÍLNY 7. ROČNÍK
Tak se nám po delší době v trochu větší míře vracejí do rozvrhu dílny.

Se sedmáky jsme se pustili nejprve do trochy teorie, abychom vzápětí 
začali pracovat se dřevem. Naučili jsme se číst z technického výkresu, 
měřit, řezat, brousit a lepit. To vše při výrobě podložky pod horké nádobí.

Jak se nám dařilo, můžete posoudit z fotogra�í na webových stránkách 
školy.

A protože se nám dařilo opravdu výborně, troufneme si při další práci 
vyrobit dřevěné bludiště a minibumerang. Ale o tom až někdy příště.

SLAVNOSTNÍ PŘEDÁVÁNÍ SLABIKÁŘŮ
Ve čtvrtek 23. 11. 2023 se uskutečnilo slavnostní předávání Slabikářů. 
Před zaplněným Erbovním sálem přednesli prvňáčci pásmo básniček 
a písniček. Do programu přispěly i dívky ze 7. B hrou na kytaru 
a ukázkovým přednesem četby ze Slabikáře. Prvňáčci museli prokázat 
znalost slabik a poté již obdrželi pamětní list a samozřejmě Slabikář. 
Na závěr ještě čekalo na děti překvapení – dort ve tvaru slabikáře. 

INSTITUT PAMĚTI NÁRODA – PARDUBICE
Ve čtvrtek 15. února se vypravili žáci 9. ročníku na exkurzi do Institutu 
Paměti národa v Pardubicích. Ve dvou výukových programech se 
seznámili s životem Židů v době protektorátu a s osudem politických 
vězňů v 50. letech 20. století. Audiovizuální program i následný work-
shop byly velmi působivé, protože k dětem promlouvali pamětníci, kteří 
tuto těžkou dobu prožili.

RECITACE 2024
Ve středu 28. 2. 2024 se na 1. stupni opět konala recitační soutěž. 
Zúčastnilo se jí 36 recitátorů, které přišli podpořit rodiče i prarodiče 
a sourozenci. Porota to vůbec neměla lehké, nakonec rozhodla takto:
 

1. ročník
1. místo: Zima Oldřich
2. místo: Novotná Natálie, Zobina Marián
3. místo: Štěrbová Anna, Hottmarová Valerie
 

2. ročník
1. místo: Dorová Štěpánka
2. místo: Šrůta Radek
3. místo: Šolcová Bára

3. ročník
1. místo: Suslová Eliška
2. místo: Civka Alexandra, Prášková Magdaléna
3. místo: Jágrová Ema, Špatenková Michaela
 
4. ročník a 5. ročník
1. místo: Klapková Barbora
2. místo: Ševčík Jakub, Středa Daniel
3. místo: Grošková Michaela, Knytlová Julie

Vítězové získali diplom a odměnu. Ale snažili se opravdu všichni a po 
právu obdrželi malou sladkost.

LYŽAŘSKÝ KURZ PRVNÍHO STUPNĚ
Žáci druhého stupně jezdí na lyžařský kurz tradičně každý rok. Letos se 
však poprvé začátkem března vydali na lyžovačku i jejich mladší spolužáci 
z prvního stupně. I přes tristní sněhové podmínky se lyžovalo ve středisku 
Černá Říčka, které mělo, jako jedno z mála, dostatečné sněhové pokrytí. 
Nakonec tedy vše dobře dopadlo a všichni si zalyžovali a zdokonalili své 
sjezdařské i snowboardové dovednosti. O hladký průběh akce se pečlivě 
starali naše milé pedagožky z prvního stupně, z družiny a instruktoři 
lyžování CK Sport.

 

VARÁCI
Elektrická kytara opět po roce rozezněla kulturní sál Dvorana ve 
Smiřicích.

Dopoledního výchovného koncertu se v úterý 12. 3. zúčastnili všichni žáci 
naší školy.

Protagonista této hudební show žákům formou zasvěceného pohledu 
aktivního muzikanta představil vývoj světové rockové hudby od 60. let 
20. století až do jejích současných moderních variant. Své slovo prokládal 
úžasným zpěvem a hrou na elektrofonickou kytaru za pomoci halfplay-
backu. Docílil tím maximálního přiblížení se originálnímu znění skladeb.

Zazněly songy od mnoha amerických a britských skupin, nechyběli The 
Beatles, Coldplay nebo Nirvana. Žáci a jejich učitelé tak mohli alespoň 
trochu okusit atmosféru skutečných rockových koncertů.

Ze života Základní školy Smiřice
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a Bobíkem. Protože bylo hezké počasí, vydali jsme se i na noční procházku 
městem. No a potom následovalo to, na co jsme se nejvíc těšili – stezka 
odvahy po škole. S baterkami v rukou jsme ve dvojicích hledali po celé 
budově ukrytá písmenka, ze kterých jsme na závěr skládali slova. 
Samozřejmě se i ona týkala Čtyřlístku. A protože jsme vše splnili, čekala 
na nás sladká odměna. Pak už jen závěrečný �lm a spát. Některým z nás 
se moc nechtělo, takže jsme toho moc nenaspali, ale jednou za čas se to 
dá vydržet. Vždyť pak byla volná sobota. Rozhodně to stálo za to.

ZE ŠKOLNÍ DRUŽINY
Školní družina při základní škole se podílí na volnočasových akcích pro děti 
velmi aktivně. Besídkou vánočních soutěží děti velmi příjemně uzavřely 
kalendářní rok. Na zimu, která trvala velmi krátce, jsme pro zvířata venku 
připravovali dobré svačinky. Pravidelně jsme chodili na pozemek a krmili 
ptactvo. V únoru na děti čekal oblíbený karneval. Pod vedením Pavla 
Drašnara jsme si zařádili v tělocvičně při disco písničkách a soutěžili jsme 
na stanovištích. 

Březen byl v duchu příprav na zápis. Šmoulí skupina dětí vítala budoucí 
prvňáčky s rodiči u zápisu, kde si děti mohly pohrát a vykreslit šmoulí 
omalovánky. 

Duben, v družině stále budem. Tak praví naše heslo. A také jsme byli. A to 
až do rána z pátka na sobotu. Pořádali jsme Filipojakubskou noc. Začali 
jsme šipkovanou v okolí parku. Stezkou odvahy a soutěžemi jsme 
zakončili čarodějnický večer. Děti, víc jak nadšené, jsme ukládali k spánku 
se slovy „Nebojte se děti, čarodějnice na vás nepř�dou, začarovali jsme je 
do pohádkových bytostí“.

AKTIVNÍ ÚTOČNÍK VE ŠKOLSKÉM ZAŘÍZENÍ – ŠKOLENÍ 
VŠECH PEDAGOGŮ
Nejen žáci se na naší škole vzdělávají. V rámci dvoudenního ředitelského 
volna v říjnu se všichni pedagogové školili ve způsobech formativního 
vzdělávání, vyzkoušeli si programování robotů VEX-123. 

Další část vzdělávání byla věnována tomu, jak se zachovat v případě 
aktivního útočníka ve škole. Formou praktických ukázek a cvičení jsme si 
mohli některé situace pod vedením profesionálního lektora vyzkoušet 
a postupy natrénovat. Budeme všichni doufat, že to nikdy nebudeme 
potřebovat, ale jak se říká, štěstí přeje připraveným.

JAROMĚŘSKÝ KLOKAN
Ve středu 20. 3. 2024 se naše škola zúčastnila 16. ročníku Jaroměřského 
klokana – soutěže ve skoku vysokém. Soutěžilo se jak v kategorii 
jednotlivců, tak i v kategorii družstev (škol), ve které jsme získali 3. místo.

V jednotlivcích se na medailové umístění probojoval 3. pozicí v kategorii 
mladší žáci 1 Matěj Lušovský. Ani v ostatních kategoriích jsme se 
neztratili. Někteří skončili těsně pod stupni vítězů. Hlavní však byla chuť 
si zasportovat a po soutěži za odměnu následoval zasloužený výlet za 
gastronomií na kebab a zmrzlinu.

NOC S ANDERSENEM V 5. B – ČTYŘLÍSTEK
Tradiční Noc s Andersenem se v letošním roce kvůli velikonočním 
svátkům uskutečnila již 22. března.

My jsme si tentokrát vybrali známý časopis Čtyřlístek, protože měl výročí 
nejen jeho autor J. Němeček, ale také uběhlo již 55 let od vydání prvního 
časopisu. A tuto noc jsme si opět užili. Nejprve jsme pilně pracovali – 
skládali jsme puzzle, doplňovali jsme slova do textu, zodpovídali otázky 
kvízu, zhlédli jsme také tři krátké �lmy s Pinďou, Fi�nkou, Myšpulínem 
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ZÁPIS DĚTÍ DO 1. ROČNÍKU 
V pátek 12. února se na naší škole konal zápis žáků do 1. třídy pro školní rok 
2024–2025. Od tří hodin odpoledne do šesté večer mohli rodiče přicházet 
do školy zapsat své děti. Hned u vchodu všechny příchozí vítali malí 
šmoulíci a uváděli rodiče s dětmi do tříd nebo do herny, kde si mohli 
předškoláčci pohrát. Herna byla tentokrát plně využita, neboť se budoucí 
prvňáčci dostavili v hojném počtu. 

Zatímco rodiče s jednotlivými vyučujícími vyplňovali potřebné formuláře 
k zapsání dětí, předškoláčků se ujímaly paní učitelky a spolu plnili 
zábavnou formou úkoly. Děti předváděly to, co se naučily doma 
a v mateřské škole – rozeznávaly barvy a geometrické tvary, prokazovaly 
jednoduché počtářské znalosti, orientovaly se na obrázku, přednesly 
básničky a také plnily úlohy na interaktivní tabuli. 

Každý předškoláček si domů odnášel zaslouženou odměnu v podobě 
drobných dárečků a postavičky z lega. Bylo zapsáno 66 dětí, z toho 
11 požádalo o odklad školní docházky.

Budoucím prvňáčkům přejeme hodně školních úspěchů a děkujeme 
všem rodičům, kteří pro své děti vybrali naši školu.

 

MATEMATICKÉ OKÉNKO
 

Matikos 2024
V úterý 26. března změřili své síly žáci osmých ročníků v matematické 
velikonoční soutěži dvojic Matikos. Nejlepšími řešiteli dvaceti úloh se 
stali: D. Knytl a D. Procházka, B. Gyuriczová a S. Schejbalová, L. Čurda 
a K. Komínek, K. Hubková a V. Vondrušková.

NUMERIK – vánoční matematická soutěž pro 6. ročník
Ve středu 20. prosince 2023 se žáci šestých ročníků utkali v matematické 
vánoční soutěži NUMERIK. Nejlépe se vedlo žákům 6. B: D. Šurinovi, 
M. Karlovi a F. Středovi.

Př�ímací zkoušky z matematiky nanečisto pro 9. ročník
V pondělí 11. prosince 2023 si celkem 17 žáků 9. ročníku vyzkoušelo 
př�ímací zkoušky z matematiky nanečisto formou Cermat testu. 
Nejlepších výsledků dosáhli: K. Braciníková (9. B), E. Hájková (9. A), 
M. Burian (9. B) a F. Hájek (9. A).

Kvalitní výuka na naší škole
Určitě se v této spojitosti musíme pochlubit zmínkou o naší škole 
v Hradeckém deníku. Autor Jiří Fremuth zde pomocí zdroje z Cermatu 
porovnává výsledky hradeckých škol v posledních pěti letech. A jak 
obstála naše škola? Obsadili jsme v konkurenci ostatních škol Hradecka 
nádherné páté místo v matematice. Toto je jistě zásluhou samotných 
žáků, jejich rodičů, ale hlavně vyučujících matematiky. Jak na prvním 
stupni, kde děti dostanou základy, tak následně na druhém stupni, kde se 
naše výborné učitelky matematiky Mgr. Kateřina Hronešová a Mgr. Eva 
Šupíková starají o přípravu žáků k př�ímačkám. Kromě samotných hodin 
matematiky poskytují žákům konzultace a pro deváťáky pak ve spolupráci 

s DDM Smiřice vedou kroužek Matematika pro bystré hlavy, který je 
zaměřen na netradiční úlohy a přípravu k př�ímacím zkouškám. Za 
výbornou práci učitelkám matematiky DĚKUJEME! 

OLYMPIÁDA Z ČESKÉHO JAZYKA
V předvánočním čase se žáci obou devátých tříd a dobrovolníci 
z 8. ročníků pustili do výzvy, kterou představuje školní kolo olympiády 
z českého jazyka. Zapeklité úlohy, které vyžadovaly pokročilejší 
čtenářskou gramotnost a obecný jazykový přehled, nejlépe zvládla 
děvčata Šimonová Kateřina (9. B), Lejpová Žaneta (9. B) a žák 8. A Knytl 
Daniel, který vypracoval velmi zdařilou slohovou práci.

Do lednového okresního kola postupovaly obě dívky z deváté třídy. Ani 
tam se nemusely stydět za svůj výsledek. Ve velké konkurenci se 
v prostorách královéhradeckého Gymnázia J. K. Tyla umístily v první 
dvacítce řešitelů.

ÚSPĚCH NAŠÍ ŠKOLY V OKRESNÍM KOLE SOUTĚŽE 
V ANGLICKÉM JAZYCE
Po několika letech pauzy jsme se letos zúčastnili také soutěže 
v anglickém jazyce v kategorii pro 8. a 9. ročník ZŠ. Nejlepší a zároveň 
do okresního kola postupující řešitelkou byla Bára Gyuriczová z 8. A, která 
se připravuje pod vedením paní učitelky Jitky Práškové. 

Barča dokázala následně uspět i v okresním kole této soutěže, jež v únoru 
pořádalo První soukromé jazykové gymnázium v Hradci Králové. 
Navzdory obří trémě totiž obsadila úžasné 7. místo. Gratulujeme!

ŠKOLNÍ SOUTĚŽ V ANGLIČTINĚ PRO ŽÁKY 1. STUPNĚ
V pondělí 22. dubna 2024 jsme pro žáky 4. a 5. tříd uspořádali školní 
kolo soutěže v anglickém jazyce. Všichni soutěžící se velmi snažili. 
Nejlepších výsledků dosáhli Vanesa Laliová, Martin Mrózek a Dominik 
Postupa ze 4. tříd a Žo�e Pomezná, Valentyna Kylarová a Laura 
Schejbalová z 5. ročníku. Všem účastníkům gratulujeme!

NOVO EXPO +INOVACE 2024
Popularizačně-naučného eventu v krásném prostředí zámku v Novém 
Městě nad Metují se v rámci kariérového vzdělávání zúčastnili žáci našich 
8. tříd. První ročník veletrhu nabídl propojení tradice se světem 
budoucnosti. Hlavním motem byla udržitelnost a inovativní řešení 
v průmyslu, zemědělství, ale i v oblasti bezpečnosti. Naši žáci měli 
možnost spoustu věcí si vyzkoušet, prohlédnout, ale také si zasoutěžit. 
Akce pro mě byla dozajista inspirací pro výběr jejich dalšího směřování 
a s ním spojeného vzdělávání.
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Ze života Základní umělecké školy Smiřice

Poslední pololetí naší školy bylo naplněno pestrou škálou aktivit 
a úspěchů, které dokazují, jak talentovaní a pracovití jsou naši žáci 
i učitelé. 

Začátkem února se uskutečnil koncert k Roku české hudby – pěvecký 
a klavírní podvečer, kterým jsme oslavili 200. výročí narození Bedřicha 
Smetany a připomněli české hudební kořeny a důležitost tradice české 
hudby. V závěru února proběhl již tradiční Koncert učitelů ZUŠ v Kapli 
Zjevení Páně. Tento koncert přináší jedinečnou příležitost vidět pedagogy 
školy v roli účinkujících umělců. Učitelé tak tvoří nejen velmi poutavý 
program, ale také využívají příležitost inspirovat své žáky. 

V polovině února také proběhlo krajské kolo soutěže ve výtvarném oboru 
(VO), kde naši žáci získali několik diplomů, což dokazuje jejich výtvarné 
nadání a tvrdou práci. Ocenění získala skupina žákyň Amálie Burešová, 
Veronika Vondrušková, Adéla Blažková, Anastasia Motsiak za ilustraci 
knihy netradičním způsobem a Zlaté pásmo ve II. kategorii získala Adéla 
Blažková.  

V březnu se naše klavírní oddělení účastnilo soutěže ZUŠ v klavírní hře. 
Naši žáci dosáhli skvělých výsledků v okresním kole, pořádaném v Hradci 
Králové. Ze třídy paní učitelky Magdaleny Jíšové získala Rozálie Čechová 
2. cenu ve 4. kategorii a Josef Brusnický získal taktéž 2. cenu 
v 5. kategorii. Nejmenší z účastníků soutěže Violka Hudská ze třídy paní 
učitelky Dariny Stránské získala 3. cenu ve své kategorii. 

K závěru března patří neodmyslitelně připomenutí osobnosti Jana Amose 
Komenského. Stalo se zvyklostí, že si jeho výročí, které se vžilo jako Den 
učitelů, připomínáme koncertem. Nejinak tomu bylo i v letošním roce, kdy 
se ve smiřické kapli sešla společnost učitelek a učitelů ze všech škol 
a příspěvkových organizací města Smiřice. V průběhu večera předali 
ředitelé poděkování a ocenění vybraným vyučujícím. O hudební složku 
večera se postaralo hudební seskupení Nos Dames s programem 
francouzských šansonů. Tento koncert byl krásným vyjádřením úcty 
a poděkování našim učitelům za jejich neúnavnou práci a péči o mladé 
talenty.

Duben nabídl hned dva absolventské koncerty, které jsou nejen příle-
žitostí předvést co se žáci během svého studia naučili, ale jsou také 
symbolickým završením studia na umělecké škole. Výkony žáků byly 
obdivuhodné a znovu všem přítomným připomněly, jak velký smysl má 
společná práce na uměleckém a osobnostním rozvoji žáků.

Ani letos jsme nevynechali příležitost k exkurzi. Tentokrát se skupina žáků 
Hudebního semináře vydala na exkurzi do Filharmonie Hradec Králové, 
kde žáci měli možnost nahlédnout do zákulisí profesionálního hudebního 
tělesa a inspirovat se pro svůj vlastní hudební růst.

Měsíc květen je vždy ve znamení pěveckých setkání. V letošním roce se 
naše žačky poprvé účastnily obou skřivanských přehlídek. Poprvé nás 
čekala soutěž v populárním zpěvu Střezinský skřivan. Své žačky připra-
vovala paní učitelka Hana Martinková za klavírního doprovodu pana 
ředitele Jiřího Pavlíka. V pestrém programu a silné konkurenci si žákyně 
Zuzana Sedláčková vyzpívala 2. místo a Barbora Malá 3. místo ve svých 
věkových kategoriích. 

Ve stejném týdnu probíhala také soutěž v klasickém zpěvu Hradecký 
slavík. Žákyně v klasickém zpěvu připravovala paní učitelka Kristýna 
Soukupová s korepeticí paní učitelky Magdaleny Jíšové. Žákyně Eliška 
Králíková získala hlavní titul Hradecká slavice a celkové 1. místo ve své 
kategorii. Ve velmi naplněné kategorii starších žákyň získala žákyně Nela 
Macháňová krásné a velmi potěšující 2. místo.

Jelikož je měsíc květen opravdu plný programu a koncertů, nelze 
vzpomenout a popsat všechny proběhlé akce. Snad jen za všechny ještě 
zmíníme vystoupení pro Mateřskou školu Smiřice a koncertíky na zahradě 
naší hudební školy, které pravidelně pořádáme pro školní družinu 
ZŠ Smiřice. Pro nás je to vždy milé setkání a den plný hudby a radosti 
pro naše nejmladší publikum. 

Závěr května patří celorepublikově akci všech uměleckých škol 
ZUŠ OPEN, ke které se pravidelně připojujeme a vždy v uvedeném týdnu 
pořádáme Den otevřených dveří. Nejinak tomu bylo i letos, kdy jsme nejen 
koncertovali, ale také nabídli možnost návštěvy všech prostor školy 
a konzultace s učiteli. Tento den byl skvělou příležitostí pro rodiče 
a veřejnost nahlédnout do života naší školy a ocenit úsilí našich žáků 
a pedagogů. Zároveň nás také navštívilo mnoho žáků s rodiči, kteří k nám 
nastoupí v září nadcházejícího školního roku.

Závěrem bychom chtěli poděkovat všem, kteří nás podporují, především 
rodičům, městu Smiřice a všem příznivcům naší školy. Těšíme se na další 
společné setkávání, společné sdílení uměleckých zážitků a přejeme vám 
krásné léto plné hudby a výtvarného umění.

Jménem celého kolektivu Základní umělecké školy Smiřice přeje vše 
dobré 

Jiří Pavlík, ředitel školy

Návštěva ve Filharmonii
Hradec Králové

Hradecký slavík 2024
Nela Macháňová

Hradecký slavík 2024

Absolventský koncert Kristýny Křečkové a Melánie Moníkové
v Kapli Zjevení Páně 

Soutěžní klání v sólovém klavíru
Josef Brusnický

Soutěžní klání v sólovém klavíru
Viola Hudská
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Ze života základní školy Smiřice

Ze života základní školy Smiřice

Střední škola služeb, obchodu a gastronomie Hradec Králové

Městská knihovna Smiřice informuje

PŘESTAVBA A PŘÍSTAVBA STŘEDNÍ ŠKOLY
Na začátku února začaly v okolí smiřické budovy Střední školy služeb, 
obchodu a gastronomie, která má své sídlo v Hradci Králové, první 
viditelné přípravy na dlouho plánovanou přestavbu a přístavbu budovy. 
Cílem této akce, kterou �nančně zabezpečuje Královéhradecký kraj, jsou 
stavební úpravy v přízemí budovy, kde vzniknou dílny odborného výcviku 
pro obory kuchař-číšník, cukrář a pekař, které se nyní nacházejí 
v Černožicích. S provozem těchto dílen souvisí i přístavba k levému křídlu 
budovy, ve které budou především sklady, kancelář s výdejnou výrobků 
a další prostory nezbytné pro bezproblémový chod školy. V druhém 
nadzemním podlaží zůstanou zachovány učebny, jak je znáte z tradičních 
akcí pro veřejnost. Budova bude konečně opět plně využitá. Pokud vše 
půjde dle plánovaného harmonogramu, můžete se těšit, že začátkem 
příštího roku si budete moci objednat vámi oblíbené dobroty vyrobené 
našimi žáky v nově zrekonstruovaných prostorách. 

Dobrý den milí čtenáři, nečtenáři a případní budoucí čtenáři, zdravíme vás 
z knihovny, kde proběhlo pár významně nevýznamných změn.

Změny personálního obsazení jste již pravděpodobně všimli. Dále se pro 
vás snažíme ještě vice zkulturnit prostory knihovny. Máme pro vás vylep-
šený hrací koutek, a také nové židličky k sezení. Připomínáme jen, že děti 
do 8 let mají půjčováni knížek zdarma.

Pro omezenou výpůjční dobu jsme zavedli box na vracení knih v době naší 
nepřítomnosti. Najdete ho ve vstupní chodbě do prostor městského 
úřadu.

Též je nově možnost komunikovat s námi pres facebookové stránky – 
jmenují se stejně jako naše knihovna.

Do budoucna chystáme i další změny ve vylepšení i rozšíření našich 
služeb. A to hlavně pro vás, naše čtenáře. Chceme si vás hýčkat :) Držte 
nám palce, ať se vše podaří zrealizovat.

Přejeme pěkné léto a těšíme se na vaši návštěvu.

Za Městskou knihovnu Smiřice
Šárka Kučerová
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5. 7. od 12 do 22 hodin – PIVNÍ POHODA 
4. ročník festivalu dobrého piva, jídla a hudby na nádvoří smiřického 
zámku. Představí se zde sedm řemeslných pivovarů a chybět nebudou ani 
stánky s občerstvením. Na podiu se můžete těšit na hudební vystoupení 
od 16 hodin. Během akce bude zpřístupněna i Kaple Zjevení Páně. 

30. 8. od 20 hodin – PROTHEUS
Jan Macků, známý pod uměleckým jménem Protheus, je bývalý frontman 
kapely Dymytry a v současné době se věnuje sólové kariéře. Jeho hudba 
odráží touhu dělat muziku „po svém“, což zahrnuje experimentální 
metalové vlivy a profesionální přístup k hraní. Macků má rád Jiřího 
Schelingera a Aleše Brichtu, což ovlivňuje jeho výběr coververzí na 
koncertech. Své texty někdy zaměřuje na společenské otázky, což 
ukazuje jeho zájem re�ektovat současnou společnost skrze hudbu.      
Velké nádvoří zámku, vstupné 500 Kč.

7. 9. od 14 do 16 hodin – POHÁDKOVÁ STEZKA
Ve spolupráci s Domem dětí a mládeže Smiřice připravujeme pro rodiče 
s dětmi další pohádkovou stezku. Děti na každém stanovišti objeví 
pohádkový příběh a splní úkoly, které s ním souvisí. V cíli je pak
bude čekat malá odměna a možnost opéct si buřtíka z vlastních zdrojů. 
Trasa stezky povede od zámku, přes park na fotbalový stadion.

15. 9. od 10 do 20 hodin – ZÁMECKÉ SLAVNOSTI BURČÁKU A VÍNA
Př�ďte ochutnat vína od vybraných českých vinařů, burčák, dobré jídlo 
a sýry na nádvoří smiřického zámku. Připraven bude i kulturní program. 
Navštívit můžete i Kapli Zjevení Páně. Podrobnosti připravujeme.

27. 9. od 19 hodin – CLARINET FACTORY
Kvarteto vynikajících klarinetistů na pomezí soudobé a vážné hudby, 
jazzu, světové a elektronické hudby. V Kapli Zjevení Páně vystoupí se 
speciálním hostem Milanem Cimfem. 
Tuzemská formace Clarinet Factory patří k nejpozoruhodnějším úkazům 
naší scény. Její počátky sahají až do poloviny devadesátých let, nicméně 
vznik prvního alba Echoes from Stone se datuje až na rok 2003. Za dobu 
své existence kapela stihla kromě vydávání desek natočit hudbu 
k několika �lmům, baletům či divadelnímu představení, spolupracovat 
s širokou škálou špičkových muzikantů nejen z České republiky, 
vystupovat na zahraničních festivalech či dokonce zvítězit v prestižní 
světové soutěži International Songwriting Competition, která se konala 
roku 2005 v americkém Nashvillu.
Kaple Zjevení Páně, vstupné 500 Kč – prodej vstupenek již probíhá.

2. 10. od 18 hodin – TRIO ANEB MISTŘE, O ČEM SE NEVÍ?
Zábavný pořad Karla Soukupa ke Dni seniorů. Společně s ním a dalším 
hostem (hercem) vystoupí houslistka Zuzana Kožinová, která obohatí 
vyprávění o své zážitky z profese. KD Dvorana – podrobnosti 
připravujeme.

13. 10. od 10 hodin – MATÝSEK A JEHO KAMÁRADI
Vystoupení jedinečného českého břichomluvce a televizní celebrity 
Matýska, kterého znáte z Česko Slovensko má talent. Neuvěřitelně vtipné 
a vynalézavé představení, který si už�í děti i rodiče. Kdo přinese 
namalovaný obrázek Matýska, dostane zdarma plakát s věnováním 
a vyfotí se s Matýskem.
KD Dvorana, vstupné 360 Kč, pořadatel poskytuje slevy na vstupném.
Prodej vstupenek přes www.ticketportal.cz. Pořadatelem akce není KSD.

16. 10. od 19 hodin – NAŠI FURIANTI
Klasická hra Ladislava Stroupežnického v podání souboru NODIVSE 
(NOvoměstská DIVadelní SEbranka). 
KD Dvorana, vstupné 150 Kč.
Přesunuté představení z 1. 6. – zakoupené vstupenky zůstávají v platnosti.

19. 10. od 19 hodin – POCTA JUBILANTŮM
V Kapli Zjevení Páně vystoupí Hana Medková (soprán) a Václav Uhlíř 
(varhany). Koncert se koná u příležitosti Roku české hudby.
Vstupné 300 Kč.

2. 11. od 20 hodin – SVATOHUBERTSKÁ MYSLIVECKÁ ZÁBAVA
V KD Dvorana pořádá a vstupenky si prodává Myslivecký spolek Labská 
rovina ve Smiřicích. Pořadatelem akce není KSD.

15. 11. od 19 hodin – LOUPEŽNÍK 
Klasická hra Karla Čapka v podání Divadelního ochotnického spolku 
OCHOS Smiřice. První divadelní hra Karla Čapka je humorná, veselá 
i romantická a tesklivá, a vypráví příběh studenta, který se zamiluje do 
mladičké Mimi. OCHOS uvádí Loupežníka přesně 100 let po jeho prvním 
uvedení ve Smiřicích
KD Dvorana, vstupné 150 Kč.

23. 11. od 10 hodin – ADVENT VE SMIŘICÍCH
Tradiční adventní trhy se uskuteční v kulturním domě Dvorana a na 
zámeckém nádvoří. Čeká vás pestrá nabídka vánočního zboží a výrobků 
uměleckých řemesel, široká nabídka občerstvení a také kulturní program. 
Podrobnosti připravujeme.

5. 12. od 16 hodin – MIKULÁŠSKÁ BESÍDKA
Zábavný podvečer s Mikulášem a jeho čertím a andělským doprovodem. 
KD Dvorana, děti vstup zdarma, dospělí 60 Kč.

11. 12. od 17:30 hodin – ČESKO ZPÍVÁ KOLEDY
Celé Česko zpívá koledy a Smiřice se letos opět přidají. Př�ďte si na 
náměstí Míru zazpívat, ochutnat svařák a předvánoční atmosféru, na níž 
se naladíme společně se smiřickou Základní uměleckou školou.

13. 12. od 19 hodin – JIŘÍ ZONYGA A KLÁRA VOJÁČKOVÁ
Vánoční koncert historicky prvního vítěze hudební soutěže X Factor Jiřího 
Zonygy v netradičním aranžmá s kytarou, spolu s houslistkou Klárou 
Vojáčkovou.
Kaple Zjevení Páně, vstupné 350 Kč.

18. 12. od 19 hodin – VÁNOČNÍ KONCERT SMÍŠENÉHO PĚVECKÉHO SBORU 
SMETANA HRADEC KRÁLOVÉ
Kaple Zjevení Páně, podrobnosti připravujeme.

Není-li u jednotlivých akcí se vstupným uvedeno jinak, probíhá prodej 
vstupenek prostřednictvím vstupenkového portálu SMSticket 
(www.smsticket.cz). Osobně si můžete vstupenky zakoupit v Městském 
informačním centru ve Smiřicích (přízemí budovy městského úřadu) ve 
dnech pondělí a středa od 8 do 11:30 a od 12:30 do 17 hodin. 

Podrobnosti k akcím naleznete na webu města www.mestosmirice.cz  
v kalendáři akcí pod odkazem Kultura a volný čas. Změny v programu 
vyhrazeny.

Těšíme se s Vámi na viděnou.
Ladislava Reichová

vedoucí Kulturního centra a knihovny Smiřice

Pozvánky z Kulturního střediska Dvorana

foto: www.hodonin.eu
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BABOČKA SÍŤKOVANÁ
O tom, že někteří živočichové jsou mistři barevných proměn, nemá smysl 
diskutovat. Snad každý ví, co dokáže třeba takový chameleon. Znáte ale 
nějaký druh, u kterého se zbarvení střídá podle generací? Pokud marně 
o nějakém přemýšlíte, zkusíme vám jeden představit.

Možná jste si při jarní procházce po Oboře či někde v okolí všimli menšího 
motýla s rozpětím křídel jen okolo 35 mm, která byla na vrchní straně 
zbarvena do oranžova s četnými černými skvrnami a modrými skvrnkami 
při okraji. Pokud jste šli na procházku v létě, mohli jste spatřit obdobně 
malého motýla, jehož křídla byla černohnědá s širší bělavou páskou 
a dvojicí úzkých oranžových proužků. Vzhledem k odlišnému zbarvení asi 
jen málokoho napadne, že máme před sebou pořád stejný druh, a to 
babočku síťkovanou (Araschnia levana).

U této babočky se totiž setkáváme s jevem, který je označován jako 
sezonní polyfenismus. Zbarvení dospělých jedinců se liší v závislosti na 
délce denního světla, kterému jsou vystaveny housenky a jež ovlivňuje 
množství hormonů odpovědných za tvorbu tmavých pigmentů v kukle. 
Z přezimujících kukel se líhnou světlejší (převážně oranžové) exempláře 
jarní generace (forma levana), zatímco ta letní se vyznačuje zřetelně 
tmavšími (převážně černohnědými) jedinci (f. prorsa). V případě částečné 

třetí podzimní generace lze pozorovat přechodné formy (f. porima). Ty se 
mohou objevit občas i v létě, pokud vývoj daného motýla probíhal za 
zhoršených podmínek (nepříznivé počasí nebo např. na zastíněném 
porostu).

B. síťkovaná je v současnosti v nižších a středních polohách Čech 
v zásadě plošně rozšířená. S rostoucí nadmořskou výškou její četnost 
klesá a nejvyšším místům v horách se vyhýbá. Z hlediska biotopů nejde 
o n�ak extra náročný druh. Najdeme ji kolem vodních ploch a toků, na 
okrajích luk, při lesních lemech, v parcích nebo na zahradách. Jarní 
generace preferuje méně intenzivně obhospodařované lokality. Letní, 
která bývá početnější a vyznačuje se lepšími letci, pak je v krajině 
rozptýlena na různých plochách.

S některými dalšími babočkami má společnou živnou rostlinu housenek, 
kterou představuje kopřiva dvoudomá (Urtica dioica). Pokud třeba někde 
v méně udržovaném rohu vaší zahrady pár kopřiv roste, bezhlavě je 
nelikvidujte. Ony samé vám sice mnoho radosti nejspíše nepřinášejí, ale 
pohled na krásné motýly, které je ke svému vývoji potřebují, to snad 
dokáže vynahradit.

Vojtěch a Markéta Brádlovi

Český svaz ochránců přírody Smiřice

babočka síťkovaná (jarní forma)

babočka síťkovaná (letní forma)
bělásek ovocný

ze smiřické Obory
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Obecný zájem, z. ú.

OHLÉDNUTÍ ZA ROKEM 2023 A PLÁNY ROKU 2024
Rok 2023 byl ve znamení oslav 20letého působení naší organizace na 
území Královéhradeckého kraje. Společně s našimi zaměstnanci a hosty 
z řad starostů, sociálních pracovníků, donátorů a dalších spolupracujících 
přátel jsme toto pro nás významné jubileum oslavili v prostorách zámku 
ve Smiřicích, kde jsme strávili společně velmi příjemné chvíle. 
Zavzpomínali jsme, co jsme za těch dvacet let zažili, jak jsme se rozvíjeli 
a také na to, co bychom rádi ještě pro společnost udělali. 

Každým rokem se zájem o naše služby zvyšuje, museli jsme rozšířit náš 
tým téměř dvojnásobně. Snažíme se co nejlépe naše pracovníky 
vzdělávat a připravovat na různé situace, které mohou při poskytování 
služby nastat, a to zejména akreditovanými kurzy, ale také vlastním 
interním vzděláváním. Naše pečovatelky dokáží poradit v domácnosti 
pečujícím, jak o kůži pečovat, ale také jak správně polohovat a podkládat 
rizikové části těla. 

Pokračujeme ve vzdělávání našich pracovníků v péči o klienty s nějakým 
syndromem demence, jelikož třetina klientů tímto syndromem trpí. 
Zkoušíme si různé formy komunikace při práci s nimi, ale i diskutujeme, 
jak nejlépe klientovi život s demencí v domácnosti usnadnit. Každodenní 

péče o osobu blízkou je velmi náročná nejenom fyzicky, ale také 
psychicky. Odlehčovací služba představuje podporu pečujícího, aby 
nedošlo k jeho vyhoření nebo oslabení vztahů v rodině. Nabízí klientovi 
různorodé činnosti zaměřující se na jeho zájmy, ale také nové sociální 
kontakty, které mohou vést k pozitivní změně v jeho životní situaci. 

V letošním roce jsme vám o krok blíž, získali jsme dotaci z programu IROP 
na pořízení nových vozů.

KONTAKT:
e-mail 1: iveta.brzkova@obecnyzajem.cz
e-mail 2: socialnipracovnik@obecnyzajem.cz
tel.: 731 185 873
web: www.obecnyzajem.cz
další tel.: 734 759 149, 734 219 893, 605 158 323

Domluvíme společně termín osobní schůzky, zavolejte třeba jen o radu.
       

Mgr. Iveta Brzková, ředitelka

Domácí péče 24 hodin denně 365 dní v roce
Můžeme pomoci i vám? Potřebujete si odpočinout při péči o blízkou osobu?

Neváhejte se na nás obrátit :)
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Ze života základní školy SmiřiceCírkev československá husitská

Milí spoluobčané,

mnozí z vás znáte Husův sbor Církve čs. husitské tady, ve Smiřicích. 
Někteří chodíte okolo něho denně, jiní jste ho poznali třeba z rozloučení 
známých, které se zde konává. Stále však slouží církevním účelům, 
tj. především bohoslužbám. Je však možné ho využít i k jiným kulturním 
akcím. Stojí tu už 100 let. 

A právě toto výročí si letos budeme připomínat. V kostele se první 
bohoslužby konaly 22. června 1924 za velké návštěvnosti z celého kraje. 
Byla to velká sláva, které v předvečer předcházelo divadelní představení 
dramatu Půlnoc. Druhý den, brzy zrána, při příjezdu biskupa vlakem, zněly 
fanfáry a davy lidí procházely slavnostní slavobránou s uvítacími nápisy 
a všichni se pak sešli při slavnostní bohoslužbě v kostele. Byly také 
zaslány pozdravné telegramy prezidentu Masarykovi a zakladateli církve 
Farskému. O slavnostním dnu tu nebyli jen občané Smiřic, ale i občané 
přilehlých obcí, kteří se všichni podíleli na vybudování sboru. 

Začátky nebyly lehké. Se vznikem republiky se Češi hlásili hrdě ke svým 
kořenům. Nechtěli se už klanět katolickému způsobu uctívání Boha, chtěli 
mít svého Husa, jeho bohoslužby a jeho uctívání. Proto i samotné začátky 
nebyly n�ak jednoduché. Byl to třeba i spor o holohlavský kostel, který 
chtěli původně zabrat. Důvod byl hlavně v tom, že lidé davově přecházeli 
od katolíků k husitům. A v krátké době se tak změnil poměr věřících. 
Násilím se ale nikdy ničeho nedosáhlo. Bohoslužby se zpočátku konaly 
v přírodě a později ve škole v Holohlavech a Smiřicích. To však zdaleka 
nestačilo. 

Původní úmysl vyhlédnutého místa k výstavbě sboru vyřešila sestra 
Aloisie Lefnarová, majitelka realit ve Smiřicích, která darovala nové církvi 
pro stavbu sboru a fary parcelu se stodolou. V září 1923 se začalo se 
stavbou a už na půlnoční mši téhož roku se sloužilo ve sboru. Dokončení 
stavby však pak bylo v roce 1924. I přes velké náklady, tehdy cca 440 tisíc 
korun, ke dni otevření byl dluh jen 17 tisíc. A to díky obětavosti členů, kteří 
mnohdy dávali poslední korunu. Ostatně bez takových bezejmenných 
obětavců by dnes mnohé stavby nestály. Lidé tehdejší doby si vážili 
hodnot, měli úctu k Bohu a dokázali svorně pracovat na společném díle. 

Poděkování tak patří našim předkům, kteří nám tu svou obětavostí 
zanechali dílo, okolo něhož chodíme často každý den a vůbec si 
neuvědomujeme, co zůstalo skryto za tajemství v jeho zdech. Kolik 
bolesti, utrpení a slz i kolik radosti. 

Kostel tu stojí už 100 let. Ve věčnosti to je jen zrnko písku v poušti nebo 
kapka vody v moři, ale pro nás, lidi, to je dlouhá doba. Vážíme si našich 
předků, jejich snahy i skromnosti a chceme si toto výročí připomenout 
21. září 2024 ve sboru při slavnostní bohoslužbě ve 14 hodin spolu 
s br. biskupem Pavlem Pechancem a patriarchou církve br. Tomášem 
Buttou, za doprovodu smíšeného pěveckého sboru Smetana z Hradce 
Králové. 

Věříme, že toto výročí př�dete oslavit spolu s námi, vždyť Husův sbor 
Církve čs. husitské tu byl, je a bude s vámi i nadále.

farářka Mgr. Alena Fabiánová



    

 

 Náboženská obec církve Československé husitské
v Holohlavech

Pozvánka na oslavu výročí

100 let Husova sboru Holohlavy–Smiřice

v sobotu 21. září 2024

od 14 hodin
slavnostní bohoslužba za účasti patriarchy CČSH ThDr. Tomáše Butty 

a královéhradeckého biskupa Mgr. Pavla Pechance

od 15 hodin
hudební vystoupení Smíšeného pěveckého sboru SMETANA z Hradce Králové

pod vedením sbormistra Jana Jiráčka, Mirka Ferynová – kytara

OBČERSTVENÍ JE ZAJIŠTĚNO

Přijměte, prosím, naše srdečné pozvání.
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Ze života základní školy Smiřice

Ze života základní školy Smiřice

Divadelní ochotnický spolek OCHOS Smiřice

Cvičení rodičů s dětmi v roce 2023

Na pravidelné cvičení ASPV při TJ Sokol Smiřice bylo v roce 2023 zapsáno 
58 dětí a 47 rodičů. O vedení se starají zasloužilé a neúnavné cvičitelky 
Dana Jágrová a Lenka Košková. Účast v tělocvičně se pohybovala okolo 
60–65 cvičenců.

Dne 23. 5. 2023 se uskutečnila Dětská olympiáda – děti soutěžily v běhu, 
hodu do dálky, skoku do dálky, v běhu s rodiči na zádech a chůzi na 
chůdách. Po splnění všech disciplín obdržely při slavnostním nástupu 
medaili. Naše poděkování za skleněné medaile patří panu Baborákovi, 
který nám je vyrobil a daroval. Účast byla 35 dětí s rodiči. Po skončení 
došlo na občerstvení koláčky a preclíky vyrobené ve střední škole 
v Černožicích.

Dne 30. 5. 2023 se uskutečnilo Dětské hravé odpoledne v prostorách 
Cyklozastávky Na scestí. Děti plnily různé úkoly a za každý jako potvrzení 

si daly razítko a společně hledaly poklad. Na závěr každé dítě dostalo 
šlehačkový pohár a akce se zúčastnilo 37 dětí s rodiči.

Závěrem roku pak byla Mikulášská besídka v tělocvičně 5. 12. 2023. Účast 
na této akci byla poznamenaná konáním dalších mikulášských akcí ve 
městě. V tělocvičně nás navštívil Mikuláš, anděl a čert.  Děti ukázaly, co 
umí a dostaly od Mikuláše dáreček. 

A poslední akcí bylo Adventní putování za svíčkami do parku a obdaro-
vání ptáčků.

Při těchto zábavách spolupracujeme se členy KČT Smiřice.

Za oddíl rodičů a dětí
Dana Jágrová 

Náš divadelní ochotnický spolek OCHOS Smiřice má v současné době 
nazkoušenou hru Postel pro Anděla od Jaroslava Koloděje, která měla 
premiéru v dubnu minulého roku. Tuto komedii jsme odehráli na mnoha 
místech v okolí, vidět ji můžete 15. června v Hoříněvsi, 25. června v Hradci 
Králové na divadelním festivalu Regiony, a také 3. srpna na stadionu ve 
Smiřicích. 

V současné době začínáme zkoušet novou divadelní hru Loupežník od 
Karla Čapka. Tato hra byla představena ve Smiřicích poprvé před 100 lety. 
10. srpna 1924 ji sehrál místní spolek mládenců Rovnost za režie F. Pfeifra 
v zámeckém parku. Na premiéru se můžete těšit 15. listopadu 2024. 

Od října funguje ve Smiřicích divadelní kroužek pro děti z DDM – Dramaťák 
s OCHOSem pod vedením Terezy Frýdlové a Marcely Michálkové. 

Do našeho souboru stále př�ímáme nové nadšence.
Více informací naleznete na www.ochos.cz.

Tereza Frýdlová



Sezóna byla zahájena hned 1. ledna cyklosetkáním na Kunětické hoře 
a současně pro pěší vycházkou podél Vltavy. Úvodem roku pokračovaly 
jednodenní výlety a též tradiční zajištění Krajské konference Oblasti KČT 
KHK v Holohlavech. 

Při brigádě 30. 4. za účasti 18 osob proběhla kontrola červené turistické 
trasy Předměřice–Smiřice, sběr odpadků, řez přerostlé vegetace 
a suchých nebezpečných větví. Odpracováno bylo 90 hodin. 

V červenci proběhla akce „Rokycanskem“ a v srpnu „S karavanem na 
Slovácku“ – obě za největších veder. 

Nechyběla cykloturistika s CK v zahraničí – „Okolo Bodamského jezera“, 
„Okolo Lago di Garda na kole“ a „Solnou komorou na kole“. Zahraniční pěší 
akcí byl autobusový zájezd „Zakopané – Polské Tatry“, pořádaný kamarády 
z KČT Líšný.

Hlavní podzimní akcí byla oblast Znojemska – opět pro cyklo i pěší.

Z plánovaných 27 akcí bylo celkem uspořádáno 42 výletů s účastí 
294 osob.

Při cyklistických akcích probíhá plnění podmínek pro získání 
výkonnostních odznaků cykloturistiky VOCT. V roce 2023 dosáhli další 
2 členové na splnění podmínek – přibyl tak stříbrný a zlatý odznak. V naší 

evidenci získaných odznaků již máme 10 bronzových po ujetí 3 000 km, 
8 stříbrných po ujetí 9 000 km, 5 zlatých za ujetí po ujetí 18 000 km 
a 2 diamantové po ujetí 36 000 km. 

O našich a mnoha dalších akcích se členové i širší veřejnost mohou 
dozvědět ve vývěsních skříňkách proti prodejně Smiřická tra�ka a u pro-
dejny potravin COOP.   

Ve vedení Krajského výboru KČT – Oblast Královéhradeckého kraje se 
sídlem též ve Smiřicích aktivně pracují Dana Jágrová – místopředseda 
a sekretářka, Jarda Jágr – přesunové prostředky a Petr Šolc – krajské 
silniční cykloznačení. 

Z akcí pro ASPV TJ Sokol – cvičení rodičů a dětí se podařilo uskutečnit 
„Dětskou olympiádu“, „Hravé odpoledne Na scestí“, „Mikulášskou nadílku“ 
a „Vánoční putování za svíčkami a prskavkami do parku a obdarování 
ptáčků“.

Děkujeme městu Smiřice za podporu a věříme, že se opět najdou nějaké 
prostředky na činnost a vybavení našich turistů i propagaci našeho 
klubu a města při našich akcích.    

Ve Smiřicích 10. ledna 2024       
Za odbor KČT Smiřice Jaroslav Jágr
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Klub českých turistů Smiřice 2023

Setkání po brigádě

Baťův Kanál
Veselí nad Moravou 

Zdolali jsme Čachtický hrad

Jižní Moravou v Hodonicích u Znojma

Brigáda na zabezpečení červené
tur. cestě Lochenice – Smiřice 

Přívoz přes Berounku
na Rokycansku



21

Ve středu 15. května 2024 se na venkovním multifunkčním sportovišti 
ZŠ Smiřice uskutečnil druhý ročník národní soutěže Sportovní den 
mládeže ve Smiřicích pro místní děti a žáky školy. Účastníci sportovního 
turnaje se ve Smiřicích utkali v soutěžním pětiboji, který byl složen 
z fotbalu, �orbalu, házené, frisbee a tenisu. Celkem se na začátku 
sportovní akce sešlo 8 týmů, které soutěžily o nejúspěšnější družstvo 
turnaje.

Celkové vítězství si na turnaji ve Smiřicích odnesl tým „Večerka“, složený 
z členů Aneta Karliaková, Alžběta Zbořilová, Ella Černá, Lucie Moysyuk, 
Dominik Filip Turek, Natálie Loudová, Šimon Samek, Ondřej Kratěna 
a Petr Krejčí. Stříbrné umístění vybojoval tým „Fotbalisti“ a bronzovou 

příčku obsadil tým „ZŠ Smiřice“. Úspěšní �nalisté postupového turnaje 
byli odměněni medailemi, upomínkovými diplomy a řadou dalších 
sponzorských cen. Hráči ze Smiřic, kteří se umístili na předních pozicích, 
obdrželi také nominaci k účasti na Národním �nále v Kladně, které se 
bude konat dne 1. prosince 2024 v tamní sportovní hale. Na Národním 
�nále budou postupující �nalisté reprezentovat zejména základní školu 
a Smiřice. 

Sportovní den mládeže ve Smiřicích se konal za �nanční podpory města 
Smiřice a partnerů soutěže.

Mgr. Jan Váňa
www.tajv.cz

Sportovní den mládeže ve Smiřicích – 2. ročník

Nová služba MultiTým organizace Salinger,z.s. reaguje na 
aktuální téma duševního zdraví dětí

MultiTým, to je název nové sociální služby pro rodiny s dětmi, které jsou 
ohroženy duševním onemocněním. O jejich cílenou podporu se stará 
tým složený ze sociálních pracovníků, terapeutů, psychologa 
a sociálního pedagoga. Na službu se mohou obracet rodiny z celého 
ORP Hradce Králové.

Téma duševního zdraví dětí a mládeže je stále aktuálnější. V médiích se 
často objevují články o sebepoškozování, úzkostech, agresích, panických 
atakách, sebevražedných pokusech a ve výčtu by bylo, bohužel, možné 
ještě pokračovat. Právě na základě vzrůstající poptávky po péči o tyto  
děti vznikl MultiTým. Nedílnou součástí jeho práce je spolupráce s celou 
rodinou i nejbližším okolím. „V rámci služby pracujeme s celou rodinnou 
s cílem podpořit duševní zdraví dítěte a posílit vlastní schopnosti rodiny 
pro zvládnutí této náročné situace“, upřesňuje vedoucí služby Jaroslav 
Ludvík, Dis.

Služba má své sídlo v centru Hradce Králové, za klienty však sociální 
pracovníci mohou vyjíždět po celém regionu Hradce Králové. 

Nedílnou součástí podpory je také spolupráce se školami. Sociální 
pedagog je prostředníkem pro komunikaci se školou a svými inter-
vencemi může pomoci rodině i škole. „Přínosná se jeví především 
spolupráce s třídním učitelem a třídou, především v momentech, kdy řešíme 
návrat dítěte do kolektivu po delší absenci spojené právě s duševním 
onemocněním,“ říká sociální pedagožka týmu Bc. Anna Hažová. 

Pracovníci však nezůstávají jen u kontaktování škol. Své místo má také 
vzájemné propojení s pediatry, psychiatry, léčebnami a navazujícími 
sociálními službami. Do podpory rodiny mohou přispět také vedoucí 
volnočasových aktivit. V rámci služby se vždy hledají všechny cesty 

a faktory, které mohou přispět k efektivnější podpoře rodiny. „Nyní jsme na 
startu a pevně věříme, že v rámci sítě sociálních služeb má MultiTým své 
místo. Jsme přesvědčení, že skrze včasný záchyt nebo rychlou intervenci 
můžeme vstoupit do života rodin a skutečně jim pomoci pracovat na lepším 
konci,“ dodává závěrem vedoucí služby.

MultiTým je sociální služba nabízející potřebnou individuální a skupino-
vou socioterapeutickou podporu rodinám s dětmi ohroženými duševním 
onemocněním. Cílem MultiTýmu je prostřednictvím koordinované 
spolupráce sociálních pracovníků, sociálního pedagoga, psycholožky 
a terapeutů posílit vlastní schopnosti a zdroje rodiny pro řešení této 
situace. Služba je poskytována ambulantní a terénní formou v ORP 
Hradce Králové.

Kontakt: 
Jaroslav Ludvík, DiS.

Vedoucí střediska MultiTýmu
Telefon: 774 807 052, E-mail: multitym@salinger.cz

Web: www.salinger.cz

Salinger



13.10.2024 v 10:00 Kulturní dům Smiřice
Kdo přinese namalovaný obrázek Matýska na čtvrtce dostane zdarma plakát

s věnováním a vyfotí se s Matýskem. www.zdenekpolach.cz

SMIŘICE – VELKÉ NÁDVOŘÍ ZÁMKU
30. 8. 2024 od 20 hodin

Vstupné 500 Kč – prodej vstupenek od 10. 6. 2024 

v síti SMSticket nebo osobně v Městském informačním centru Smiřice. 

Info na tel. 602 316 525.
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Na smiřickém Biocentru Obora můžete letos spatřit 

párek hus velkých společně se šesti housaty.

Husy zde byly spatřeny v minulosti již mnohokrát, 

teprve až letos se jim zde zalíbilo natolik, že zde 

zahnízdily a vyvedly mladé. Událost je o to význam-

nější, že nemáme relevantní záznamy, kdy se zde 

naposledy husám velkým podařilo vyvést mladé.

Fotogra�e pořídil pan Vladimír Sladký.


